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Firmaidræt

Ansvarshavende redaktør
John Thrane
Dansk Firmaidrætsforbund 
Storebæltsvej 11 
5800 Nyborg.
Hf. 65 31 65 60.
Fax. 65 30 14 26.

Firmaidræt udkommer 10 
gange årligt. Juli og decem
ber måned er undtaget. 
Oplag: 12.300.

De i artiklerne fremførte 
synspunkter er forfatternes 
og deles ikke nødvendigvis 
af Dansk Firmaidrætsfor
bund.

Redaktionen forbeholder 
sig ret til at redigere og 
forkorte artikler og indlæg.

39. årgang, nr. 4.
April 1996. Næste 
nummer udkommer 
den 20. maj 1996.

Deadline for tekst og an
noncer: Mandag den 6. 
maj 1996.
Eftertryk med tydelig kilde
angivelse tilladt.

Produktion og tryk:
Elbo Grafiske Hus 
Nørrebrogade 14-16 
7000 Fredericia 
Tlf.: 75 92 11 99 
Fax: 75 92 26 47

Forsiden:
Landsstævnet i volleyball 
blev afviklet som en ren 
mixtumering, og det blev 
alletiders stævne. Læs om 
alle de 11 landsstævner i 
København i dette nr. af 
Firmaidræt.
Foto. Sports Foto.

Vi ses til 2. halvleg
“Et flot stævne og et brag af en aftenfest". Eller hvad med: “Sports

ligt kaos og en dødsyg aftenfest” . Det er vel strengt taget de to yder
punkter, efter at 1. halvleg af LS96 er (vel?)overstået, og LS96-udvalget 
er gået til tepause.

Jeg kender i hvert fald et par frivillige ledere i Købehavns Firma Sport, 
der efter den 16.-17. marts åndede lettet op. LS96 har fyldt hele deres 
hverdag i ugerne og månederne op til det hele skulle løbe af stabelen, og 
der er ingen tvivl om, at de aftenen før har ligget og tænkt det hele igen
nem for syvogtyvende gang. Har vi husket det hele? Er alle aftaler i 
orden?

Men hvordan gik det? Inden LS96 fik man indtryk af, at mange i DFIF 
var forudindtaget. “Det skal foregå i København, og de kan ikke styre et 
stort stævne” . De signaler blev luftet ved flere lejligheder, men blev hel
digvis gjort til skamme af LS96-udvalget og de mange ledere fra Lands
del Øst der trak et stort læs.

Undertegnede mener det gik over al forventning. Med over 4.100 del
tagere samlet i 11 sportsgrene fordelt på 20 haller og endnu flere over
natningssteder, er der ting, der skal gå skævt. De dårlige oplevelser skal 
man nok høre om, og derfor er man tilbøjelig til at fokusere på dem. De 
andre 4.000, der har haft en uforglemmelig weekend sammen med 
arbejdskolleger og venner, hører man ikke så meget til. Man må blot 
håbe, at de tager hjem og fortæller om de sjove oplevelser.

Det idrætslige fungerede generelt tilfredsstillende. Firmaidrætsfolk er 
vant til at dyrke deres idræt under uvante forhold, og har taget alt i stiv 
arm. Problemer er blevet løst på stedet, og kun hos bordtennisfolket og 
hos riffelskytterne var deltagerne ikke tilfredse med forholdene.

Omkring aftenfesten skilles vandene. Musikken var helt på toppen, og 
hvis man ikke kan morer sig til den, har man et problem. LS96-udvalget 
må dog se i øjnene, at kritikken omkring bespisningen til aftenfesten har 
været ubarmhjertig. Og med god grund. Undertegnede stod selv i kø 45 
min. for at få lidt kød og salat på et par paptallerkender. Det var for 
dårligt organiseret, og hvis det er LS96-udvalget der har entreret med 
leverandøren, må udvalget bære en stor del af ansvaret.

Ingen kan forestille sig, at der ikke bliver rettet op på vildskudene i 
løbet af tepausen. Alle har lært af processen, så velkommen til 2. halvleg 
til september. Vi ses!

John Thrane, redaktør, DFIF.
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Lokale- og anlægsfonden: 
Nye støttemuligheder
Lokale- og anlægsfondens 

støttemuligheder justeres 

ind efter brugernes ønsker. 

Ny klublokale- og væresteds
pulje på 10 mio. kr. skal sikre 

støtte til de mindre projekter.

A f Inge Nesgård, formand for 
Lokale- og anlægsfonden

11995 blev godt 600 ansøgninger 
behandlet, heraf fik 110 støtte. 
Der blev uddelt næsten 40 mio. 

kr. i etableringstilskud og givet 
ydelsesgaranti for mere end 52 mio. 
kr. Som konsekvens af dette er fon
den involveret i byggeri til en værdi 
på mere end 300 mio. kr.

Så præcist kan året 1995 sam
menfattes, men selvom vi har 
bestræbt os for at oplyse om fon
dens vilkår og baggrunden for 
bestyrelsens beslutninger, er der 
alligevel ved at opstå nogle myter.

Myterne aflives
Den første myte fortæller, at 

bestyrelsens sammensætning med 
tre repræsentanter fra idrætsorga
nisationerne medfører, at det er 
idrætten, der får alle pengene. Det
te er forkert, og som det fremgår af 
figuren på denne side, kan den 
myte aflives uden problemer.

Idrætsområdet har fået ca. 1/3 af 
midlerne, resten er uddelt til spej
dere, kulturhuse, teatre, biografer 
og lignende. Denne fordeling, der 
ikke er tilstræbt, forekommer meget 
fornuftig.

Den anden myte fortæller, at 
klublokaler til idræt ikke kan få støt
te. Som det fremgår af figuren kan 
også denne myte aflives uden pro
blemer. Klublokaler til idræt har i 
1995 modtaget næsten 8 mio. kr. Til 
sammenligning kan det oplyses, at 
det er næsten tre gange så meget,

som der blev givet til denne type 
byggeri af Kulturministeriets pulje.

Klublokale- og 
værestedspulje

Men det bliver bedre. Som det 
fremgår af indstikket i dette num
mer af Firmaidræt, har fonden 
oprettet en klublokale- og være
stedspulje, hvorfra der på et 
særskilt grundlag kan ydes støtte til 
mindre projekter inden for hele fri
tids- og kulturområdet. Disse 
særskilte betingelser fremgår af 
indstikket. Fondens ambition med 
puljen er, at der med mindst muligt

Bevilgede etableringstilskud i 
1995 fordelt på interesseområder.

bureaukrati og kontrol kan ydes en 
hjælpende hånd til mange mindre 
projekter. Målet er, at puljen skal 
være på 10 mio. kr. på årsbasis.

Finansiering skræddersyes
Men det er ikke kun for de min

dre projekter, at der er planlagt for
bedringer. I samarbejde med Kul
turministeriet er fondens grundlag 
ved at blive justeret.

Fonden vil fremover, ud over 
etableringstilskud og ydelsesgaran
ti, også have mulighed for at yde 
lån på forskellige vilkår. Hensigten 
er, at fonden skal besidde en palet 
af økonomiske instrumenter, såle
des at finansiering kan skræddersy
es til projekter i stedet for at skræd
dersy projekter til finansiering.

Samtidig med at fonden får flere 
forskellige muligheder for at støtte 
et projekt, vil fonden også blive 
mere fleksibel i forhold til kommu
nerne. At fonden er et supplement 
til kommunerne, og at kommunerne 
derfor skal deltage synligt i finansi
eringen af projekterne, er der ikke 
rørt ved. Men kommunen kan nu 
anvende flere økonomiske instru
menter end blot ydelsesgaranti og 
stadig opfylde fondens krav om 
medfinansiering.

Tilskud til idrætsbyggeri
En tredje nyskabelse vil være, at 

fonden i særlige tilfælde kan yde til
skud til egentligt idrætsbyggeri. 
Dette vil ikke være det normale,

men i de tilfælde, hvor 
et i øvrigt færdigt og 
gennemarbejdet pro
jekt kan løftes kvalita
tivt, vil der være mulig
hed for et tilskud, som 
giver et sidste kvali
tetsmæssigt løft.

En klublokale- og 
værestedspulje med 
eget grundlag og flere 
støtteformer i selve fon

den gør ikke det hele mere oversku
eligt. Med indstikket er klublokale- 
og værestedspuljen beskrevet. Sel
ve fondens grundlag vil blive 
beskrevet i et nyt informationsma
teriale, der forventes at være klar 
efter sommerferien.

Men nye muligheder eller ej.
Har man en god idé, et spørgsmål 
eller en ansøgning, og har man 
brug for råd eller vejledning, så 
kontakt sekretariatet. Sekretaria
tets opgave er at hjælpe en ansøg
ning på vej, således at den, hvis det 
overhovedet er muligt, kan opnå 
støtte. Fonden vil hellere have én 
ansøgning for meget end én for lidt.

Fonden lever faktisk af at kom
me af med pengene!

K ulturhuse 
tkr. 7.661 21%

Musik

Sam råd./sp ejdere 
tkr. 4.671 

13%

Id ræ tsb yg g eri i ø v rig t
tkr. 4.647
13%

K lu b lo k aler til id ræ t 
tkr. 7.906 
22%

K lu blo k aler til an d re 

tkr. 4 .8 57 13%
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DFIF tilbyder sine medlemmer 
flot kvalitetstøj til favorable priser

Tøjet er fremstillet i samarbejde med IBO-design og er 100% dansk produceret. 
Dragten er designet med eneret for DFIF og kan derfor kun anskaffes gennem DFIF. 

Dragt, shorts og bermuda er lavet af Tactel, som er farveægte, formbestandig og kan vaskes 
ved 40° C og tørretumbles. Dragt og shorts er foret. Stoffet er vindtæt og vandafvisende. 

T-shirten er af Green-cotton. Tøjet findes i str. S til XXL.

m
D FIF

Tøjet kan bestilles ved telefonisk henvendelse til 
forbundskontoret i Nyborg. Priserne er excl. forsendelse.

Dansk Firmaidrætsforbund
Storebæltsvej 11, 5800 Nyborg. Telefon 65 31 65 60. Fax 65 30 14 26



Landsstævner 1996

^c/ssi&'t

Med over 4100 landsstæv
nedeltagere i 11 idræts
grene kan man ikke teg

ne et fuldstændigt billede af DFIFs 
vinterlandsstævner 1996 i Køben
havn den 16.-17. marts.

Aktiviteterne var spredt udover 
København på en snes steder, og

alt efter hvor og hvilken idræts
gren man dyrkede, har man hver 
især fået sin egen oplevelse med 
hjem. Spændende fra dyb fustrati- 
on til en uforglemmelig sjov ople
velse. På trods af de dårlige odds, 
giver Firmaidræt på de næste 
sider vores bidrag til at fastholde

første halvleg af landsstævne 1996 
i København. Vi ses til anden halv
leg den 14.-15 september, når det 
går løs i beachvolley, petanque, 
dart, udefodbold, udehåndbold, 50 
m. riffelskydning og 25 m. pistol
skydning.

God fornøjelse.

5 !

3h‘
3SU
51►-i
æc+
>
•Ö

toCDO

5

Lan
dsstæ

vn
e 96 i K

øben
h

avn



Lan
dsstæ

vn
e 96 i K

øben
h

avn
: B

illard

55

3H*
3
SU
Q.►i
3r+
>
■o

CD
CDO)

6

Travle billard officials
Samtlige borde i 

Billardklubben 
International i 

Valby var besat ved 
landsstævnet i billard.

A f Gunnar Lomborg 
Foto. Sports Foto

Per Pedersen er official i Bil
lardklubben International 
under Landsstævnet. Han 

har travlt, for de mange borde er 
konstant omringet af spillere, der 
venter på deres tur, eller efterlyser 
en modstander. Godt 300 billard

spillere er med til stævnet, og alle 
skal til bordene både i holdturne
ringen lørdag og i de individuelle

rækker søndag. Der spilles almin
delig keglebillard og efter cup
systemet findes der en vinder i 
hver række.

Kalle kridter køen
Billard er en seriøs sport, og 
ikke blot en undskyldning 
for at gå på værtshus.

Kalle Sørensen har spillet bil
lard i mere end 20 år. Han 
spiller i mesterrækken, og 

når han ikke trækker i firmatrøjen 
fra Århus Olie, spiller han i klub i 
Danmarksserien.

I Billardklubben International i 
Valby, hvor Firmaidræt træffer Kal
le søndag under Landsstævnet, er 
han den eneste fra firmaet, for 
hans otte kolleger, som har taget 
turen sammen, spiller i andre ræk
ker på et af de andre spillesteder.

- Billard er en hyggesport, selv 
om vi tager det meget seriøst, 
både i firmaidrætten og på klub
plan. Det er da rigtigt, at vi ind 
imellem får os en øl, og det skal 
der også være plads til, men det er 
forkert, at billard altid bliver 
betragtet som en god undskyld
ning for at gå på værtshus, siger 
Kalle, som selv er et godt bevis på, 
at der spilles seriøst.

Kalle Sørensen fra Århus 
9 Olie deltog i mesterrækken 
• i billard ved LS96.

I mesterrækken er der ikke 
plads til halvfulde værtshus
gæster. Her skal øjemålet være 
perfekt, og hånden sikker. Ingen 
slinger i valsen, ellers ryger man 
hurtigt ned i rækkerne.

For få kvinder
Det er et større puslespil for 

arrangørerne at få alle rækkerne til 
at passe sammen, for der er både 
M-, A-, B-, C-, D- og E-rækker i 
både hold og individuel. Hertil 
kommer så damerækkerne, og 
landsstævnet bliver spillet tre for
skellige steder i København.

- Desværre er der ikke så man-

To 2. pladser. Hans Ander
sen fra Faaborg Firma
sport blev nr. 2 i mester
rækken for hold sammen 
med Earl Frandsen og 
Allan Nielsen, og i den
individuelle turnering blev 
det også til en 2. plads.



ge damer. Det er lidt trist, for bil
lard er en god sport for begge køn, 
siger Per Pedersen. I alt 35 dame- 
spillere er tilmeldt turneringen.

Landsstævnet i billard har 
været en ubetinget succes. Mange 
dage med planlægning har ikke 
været forgæves, og arrangørerne 
fik mange skulderklap fra billard
spillerne for det gode forarbejde.

Usportslig optræden
Også formanden for DFIFs bil

lardsektion, Ole Toft, Aalborg, gav 
udtryk for, at landsstævnet var for
løbet godt.

- Det var en positiv oplevelse at 
komme til København. Det er mit 
indtryk, at stævnet blev afviklet 
sportsligt korrekt alle tre spilleste
der, og de problemer der var, blev 
løst hurtigt og effektivt, fortæller 
Ole Toft, der dog nævner et tilfæl
de af usportslig optræden fra et 
par spillere fra Århus Firma Sport, 
der med højrøstede kommentarer 
generede andre spillere i Valby 
Billardklub. Episoden har ført til 
en protest fra Bjerringbro Firma 
Idræt, og DFIFs idrætssektion vil 
som stævnejury nu undersøge de 
nærmere omstændigheder. Idræts
sektionen kan i givet fald skride til 
idømmelse af karantæne fra DFIFs 
kreds- og landsstævner.

Vindere LS 96 Billard

Holdturneringen
Herrer
M-rækken .................................... Århus
A-rækken ..................................Randers
B-rækken .................... DSB, København
C-rækken .............................. Bjerringbro
D-rækken.JIF, København LK
E-rækken .............................. Bjerringbro
Damer
D-rækken ...............Vamdrup Firmasport
E-rækken, .................JIF, København LK

Individuelt
Herrer
M-rækken .........Kent Erichsen, Vamdrup
A-rækken . .Michael Christensen, Aalborg
B-rækken ...............Jan Pedersen, Århus
C-rækken .........Flemming Sloth, Aalborg
D-rækken.......... Allan Hansen, Vamdrup
E-rækken . . .  .Morten Nielsen, Bjerringbro 
Damer
C-rækken ....... Mona Gregersen, Kbh.LK
D-rækken .. .Karen M. Erichsen, Vamdrup
E-rækken . .Charlotte Jeppesen, Brøn.slev

Godt humør 
trods problem er

Der blev gået til 
bordene, battene 

og boldene i 
Bellahøjhallen 

ved LS96 i 
bordtennis. 

Søndag måtte 
man flytte de sid
ste kampe, da en 

håndboldkamp 
kom i vejen, men 
der blev spillet til 

sidste øjeblik.

A f Gunnar Lomborg 
Foto. Sports Foto

Det var ikke helt problemfrit 
for spillere og arrangører at 
afvikle Landsstævnet i 

bordtennis i Bellahøjhallen. I de 
gamle haller var der problemer 
med toiletterne, og desuden var 
der en vis utilfredshed med serve
ringen i hallernes cafeteria. Dertil 
kom, at søndagens finaler måtte 
flyttes fra den store hal på grund 
af en håndboldkamp - et forhold 
som stævneleder Marius Jensen 
fra Helsingør Firma Idræt bekla
ger.

- Men alle har taget det, som 
det kom. Vi orienterede spillerne 
allerede ved velkomsten, og det 
gik alligevel, siger Marius Jensen, 
som hjemme i Helsingør er for
mand for bordtennisafdelingen.

Mens veteranerne måtte spille 
i kælderen, afvikledes de øvrige 
kampe i den store Bellahøjhal.
Seks officials fra Helsingør og to 
fra Slagelse styrede slagets gang, 
og der blev gået til biddet - og til 
battene - fra lørdag kl. 12.00 til 
søndag eftermiddag. Lørdagen 
stod i holdturneringernes tegn, 
mens de individuelle titler blev 
fordelt søndag.

I alt 26 rækker skulle officials 
holde styr på, og med 35 tilmeldte 
hold til lørdagens holdturnering 
var der nok at se til for både til
skuere og spillere.

Arrangørerne fra Helsingør Fir
ma Idræt kunne glæde sig over, at 
otte af de tilmeldte hold kom fra 
deres egen klub. I de individuelle 
rækker deltog den arrangerende 
klub med 29 spillere i singleræk
kerne og 12 par i double. Helsing
ør var således med i 16 af de 26 
rækker.

Når det netop var Helsingør 
Firma Idræt, der stod for bordten
nisstævnet, er det ikke tilfældigt. 
Afdelingen er Sjællands største i 
bordtennis, og folkene fra Helsing
ør arrangerede med stor succes 
landsstævne i bordtennis i 1994.

Selv om mange af spillerne ved 
Landsstævnet er rigtigt gode, er 
de ikke elitespillere. Landsholds
spillere og divisionsspillere må 
ikke deltage i DFIFs landsstævner, 
men trods det blev bordtennisspil
lerne ikke snydt for bordtennis i 
verdensklasse.

Bat-artisteri
Før de afsluttende finalekampe 

søndag, spillede to europæiske 
topspillere en opvisningskamp, 
hvor frrmasportens bordtennisspil-

Fortsættes side 10
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lere fik lejlighed til at se elitespil
lere i aktion, og hente inspiration 
til finalekampene. Aktørerne var 
den seks-dobbelte danmarksme
ster Allan Bentsen og svenske 
Johan Fällby, der er ubesejret i 
DM-turneringen i denne sæson. 
Deres bordtennisartisteri blev 
med kendermine til fulde værdsat 
af bordtennisspillerne. Godt nok 
er spillerne ved et landsstævne 
gode, men som en deltager tørt 
konstaterede. “Der er et stykke op 
til de to der! ”

Bordtennis i 
3. rangs hal
Mogens Hänsche fra Slagel
se Firma Sport deltog i LS96 
i bordtennis, og han har den
ne kommentar til forholdene 
i Bellahøjhallen.
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Landsstævnet i bordtennis
blev afholdt under rigtig rin
ge forhold, med alt for lidt 

plads for spillerne at røre sig på. 
Hvert bord havde ca. 2,5 - 3 meter 
fra bord til endebanderne, og der 
var ca 2,5 meter til nabobordet. 
Efter de gældende regler skal der 
være 5 x 10 m. til hvert bord, men 
det virkede som om KFS blot 
tænkte på at få bordene stillet op, 
og ikke, at der også skal være 
plads til at spille på dem. Hvad vil 
skytterne sige, hvis skydebanen 
er 2 m. for kort, eller hvad med 
håndboldspillerne, hvis banen er 
for lille?

KFS har bare bestilt en hal uden 
at tage hensyn til, om den kunne 
bruges til bordtennis eller ej. Uag
tet at man for længe siden havde 
fået oplyst hvor bordtennis ønske
de at spille. Mine herrer - det er for 
dårligt, at man bare skubber bord
tennis ind i en 3. rangs hal uden 
den nødvendige plads. Hvis KFS 
ønsker at afholde bordtennislands
stævne en anden gang, må forhol
dene blive meget bedre.

8
©

Bruno Werde, Føtex med 
ryggen til i kamp mod 
Mogens Simonsen, Posten.

Vindere LS 96 Bordtennis
Holdturneringen »
Herrer:
Klasse 1 ............................... Føtex, Århus
Klasse 2 ...........Vognmandsforr., Helsingør
Klasse 3 .................. Told & Skat, Helsingør
Oldboys: Klasse 5 .............1.P .Lund, Århus
Oldboys: Klasse 6 ...............NFS, Næstved
Veteran: Klasse 8 ...............1.P. Lund, Århus
Mix: Klasse 9 ............ Vamdrup Firmasport
Individuelt
Herrersingle
Klasse 1 ...............Jan Poulsen, Bjerringbro
Klasse 2 ......... Niels Christensen, Slagelse
Klasse 3 ............................Kaj Bak, Århus
Klasse 4 ....... Peter Christensen, Helsingør
Oldboys: Klasse 5 ......... Freddy Toft, Århus
Oldboys:Klasse 6 .. .Hans Andersen, Århus
Oldboys: Klasse 7 .............Ole Bak, Århus
Veteran: Kl. 8 ...............Ebbe Møller. Århus
Damesingle
Klasse 1 ................ Vibeke Jensen, Århus
Klasse 2 .......... Grethe Knudsen, Slagelse
Klasse 4 ..........Ann Jørgensen, Helsingør
Klasse 5 ...............Lise Andersen, Odense
Herredouble
Klasse 1 ......... J. Poulsen/K. Jensen, Bjerr.
Klasse 2 .............A. Olsen/M. Larsen, Bjerr.
Klasse 3 .H. Jensen/C. Stenbjerggaard, Hel.
Klasse 4 ......... M. Jensen/J. Thomsen, Hel.
Vet.: Klasse 8 .. .E. Møller/H. Jensen, Århus 
Mix. Klasse 9 . .V. Jensen/I. Ringgaard, Årh. 
Mix. Klasse 10 L. Leonharth/V. Schmidt, Hel.

For mange hovsa-løsninger
A f John Thrane

Som stævnejury er DFIFs bordten
nissektion anvarlig for den korrekte 
sportslige afvikling af stævnet, og 
man var klar over, at forholdene var 
kritisable i Bellahøjhal 1.

- Sportsligt set blev landsstævnet 
afviklet korrekt, men kun takket være 
en meget velvillig indstilling fra delta
gerne, siger formanden for DFIFs 
bordtennissektion, Tage Brostrøm og 
tilføjer, at han aldrig har oplevet en så 
sønderlemmende kritik af et lands
stævne fra spillernes side.

Tage Brostrøm peger bl.a. på

manglende opbakning fra halinspek
tør og fra kiosken i hallen. Der var ikke 
de rigtige borde, og der var koldt i hal
len. Oven i det hele måtte bordtennis
spillerne rømme hallen allerede kl. 
14.00 til fordel for en håndboldkamp, 
så finalerne måtte spilles i en anden 
hal på andre borde.

- Forholdene var ikke acceptable 
for bordtennisspillerne i Bellahøjhal 1, 
men det var heller ikke de forhold vi 
godkendte for to år siden. Vi blev 
præsenteret for alt for mange hovsa- 
løsninger i løbet af stævnet, og vi føler 
ikke, at KFS har leveret den aftalte 
vare, udtaler Tage Brostrøm.

KFS beklager
KFS og LS96 skal hermed beklage, 

at Mogens Hänsche og flere andre har 
haft en utilfredsstillende oplevelse 
ved LS96 i bordtennis. Det har ikke 
været vores hensigt. LS96 og KFS er 
imidlertid i den situation, at vi ikke 
rådede over ressourcer med forstand 
på bordtennis.

1 1994 havde vi fået godkendt loka
ler, som anvendes til mange køben
havnske bordtennisarrangementer, 
men der blev i efteråret 1995 stillet 
krav fra DFIFs bordtennissektion om 
nye lokaler. Vi valgte Bellahøjhal 1, 
der anvendes af andre organisationer 
til bordtennisstævner. Derfor regnede

vi i vores naivitet med, at hallen var 
tilfredsstillende også for DFIF. Hallen 
er godkendt af bordtennissektionen, 
der også har godkendt bordopstillin
gen, herunder også afvigelsen fra 
standardspillepladsen på 5 x 10 m.
Var vi i efteråret blevet gjort opmærk
som på, at hallen ikke kunne anven
des, havde vi selvfølgelig fundet udve
je for at finde andre lokaler.

Jeg skal endnu engang beklage, at 
forholdene ikke svarede til den stan
dard som spillerne forventede. Skulle 
vi komme til at stå for arrangementet 
en anden gang, vil vi sikre os en mere 
kvalificeret rådgivning.

Med venlig hilsen
Hans Thomsen, LS96-udvalget.



A f John Thrane 
Foto Sports Foto

Udmarvende dueller i et 
selvmorderisk tempo. 

Flot og fair fight i 

herresinglefinalen 

i mesterrækken.

De mange tilskuere der over
værede finalen i herresingle 
i mesterrækken, fik varmen i 

hænderne. For der var masser af 
flot badminton at glæde sig over, og 
de to aktører forstod at levere 
varen.

Finalen stod mellem Henrik 
Hansen fra Roskilde og Ole Ander
sen fra Grundfoss, Bjerringbro. De 
to teknisk velfunderede spillere 
havde på deres vej til finalen smas
het og fintet al modstand til side 
med spil i højt tempo, så der var på 
forhånd lagt op til en helt åben 
afgørelse.

Finalen fik et mærkeligt forløb. 
Første sæt gik forholdsvist let til 
Henrik med 15/5, men i andet sæt 
vendte billedet totalt. En forvandlet 
Ole Andersen uddelte et “æg” - 
15/0 - til en rådvild Henrik, og der 
var ikke meget der tydede på, at 
der var mere tilbage i Henriks træt
te ben der havde været igennem 
fire mixdoubler inden herre
singlefinalen. Men det var der!

Med en sand gyserafslutning på 
18/16 i tredie sæt fik tilskuerne 
masser af spændning. Stillingen 
vekslede gennem 3. sæt hele tiden, 
og som kampen skred frem blev 
duellerne længere og længere. 
Trætheden meldte sig hos begge 
spillere og de hårde smash mistede 
skarpheden.

Med føringerne på 12-8 og 13-10 
var Ole tæt på at afgøre kampen, 
men Henrik fightede sig flot tilbage 
til 13-13 og en føring på 16-14 i 
omspillet til 18. Ole havde dog ner
verne og ikke mindst fysikken i 
orden, og kunne tage stikket hjem 
med 18/16 i tredie sæt. De to finali
ster har før stået overfor hinanden,

De 18 baner i 
Grøndal Centret 
lagde gulv til over 
500 badminton
kampe ved LS96.

Fjerbold fight
og Ole Andersen havde taktikken 
klar inden finalen.

- Henrik har mange finter og er 
god ved nettet, så taktikken var at 
holde ham på baglinien. Det lykke

des blot ikke så godt i første sæt, 
men i andet sæt fik jeg bedre læng
de på boldene. I tredie sæt fik jeg 
ham spillet lidt for kort igen, men 
jeg tror at han var mere træt end 
jeg til sidst. Han har spillet flere 
hårde kampe idag end jeg, sagde 
en glad Ole Andersen efter sejren, 
der udløste jubel blandt de mange 
holdkammerater fra Grundfoss.

Med over 30 spillere i badmin-
<0

tonturneringen var Grundfoss godt §
repræsenteret, og i deres blå/hvide 
spilledragter satte spillerne deres |
præg på turneringen.

Ole Andersen fra Grundfoss, Bjer
ringbro var ankermand på det vin
dende hold i holdtumeringen i serie 
1 om lørdagen. Om søndagen tog 
han sig af titlen i herresingle 
i mesterrækken.

500 kampe
Badmintonspillerne ved landsstævnet 
havde sat hinanden stævne i Grøndal 
Centret, hvor fire haller med 18 baner 
lagde gulv til holdturneringen om lør
dagen og den individuelle turnering 
om søndagen. Her var alle spillerne 
samlet under ét tag, det var spillerne 
glade for. Det gav en god stemning, 
og det var nemt at følge med i hvor
dan det gik hinanden. Næste år skal 
landsstævnet i badminton afvikles i 
Herning Badminton Klubs nye bad
mintoncenter, hvor man også råder 
over 18 baner.

-18 baner er dog det absolutte mini
mum vi skal råde over for at afvikle et 
landsstævne, fortæller Bjarne Søren
sen fra DFIFs badmintonsektion.
Ved landsstævnet i København blev 
der spillet over 320 kampe om sønda
gen i den individuelle turnering, og 
om lørdagen i holdturneringen var der 
knap 200 kampe der skulle afvikles. 
Det gav et stramt tidsskema, men 
tidsplanen blev overholdt uden de sto
re forsinkelser, ikke mindst takket 
være en rutineret indsats fra stævne
ledelsen. Af pladshensyn bringes Vin
derne af LS96 badminton i næste num
mer af Firmaidræt.
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Familiesport med stort F
Af Gunnar Lomborg 
Foto. Sports Foto

Der var travlhed fra morgen
stunden lørdag i bowling
hallerne, da de 699 deltage

re i bowlinglands stævnet skulle 
afvikle kampene i Glostrup, Valby 
og i Grøndal Centret. Så det var en 
forpustet stævneleder Jack Gold- 
schmidt, firmaidræt talte med i Glo
strup Bowling Center lørdag for
middag.

- Det er hårdt for os, som står 
bag, men indtil nu kører det efter 
planen. Vi startede planlægningen 
tilbage i januar 1995, så vi har tjek 
på det, forsikrer Jack, idet han 
understreger, at der tages seriøst 
på spillet, selv om også hyggen og 
drilleriet hører med..

- Der er højt humør, og holdene 
støtter deres spillere højlydt. Sådan
skal det være, siger Jack, der ___
tidligere har deltaget i stævner 
sammen med svenske mod
standere, og her oplevet den 
forskellige mentalitet.

- Svenskerne har en høj 
spillemoral, som vi kan lære af.
Til gengæld er de ikke så gode 
til at hygge sig, smiler Jack, 
inden han iler videre for at hol
de styr på de mange spillere.

Familien Nissen 
fra Toms Auto i 
Rødekro er et 
levende bevis 
på, at bowling 
er en familiesport.

Idrætsudvalget i Sønderjyllands 
Amt.

- Bowling er jo en rigtig familie
sport, hvor alle aldersgrupper kan 
være med. Den ældste i vores fore
ning er 79 år gammel, siger Kaj, 
som har taget fællesbussen sam
men med 40 af spillerne fra Sønder
jylland. - Allerede på turen har vi 
varmet op med heppekor og sjov, 
siger han.

At spillerne kender hinanden fra 
såvel de hjemlige klubber som tidli-

Vindere LS96 Bowling
Damesingle
B Iben Pedersen, Pectin, Køge 
C Hanne Hjeds Bech, Crisplant, Århus 
D Susanne Eriksen, Den Danske Bank, Århus 
E Edith Lohse, FMC a/s, Køge 
F Jane Dinesen, Aabenraa Karosseri, Aabenraa

10

Fællesbus fra 
Aabenraa

Ude i cafeteriaet står der 
ølkrus på bordene, men næppe 
så mange som ved en bowling
aften med vennerne. Der er 
resultater, der skal nåes, og 
konkurrerende hold, der skal 
slås - helst så det kan mærkes.

Fra Aabenraa er 52 spillere 
kommet til stævnet. I Glostrup 
holder Aabenraa-spillerne 
sammen, selv om der også er 
en indbyrdes konkurrence 
imellem dem, siger Kaj Christi
ansen, der er formand for

Herresingle
A John OLsen, DDI Communications, Køge 
B Henrik Lund, Ib Kristensen, Kolding 
C Hans Kristensen, Batmo, Skive 
D John Frederiksen, Roulund, Odense 
E Bernt Jepsen, Klintevejs byg., Haderslev
F Bjarne Skræp, SFS, Svendborg

Damedouble
B Betty W. Larsen/Dorthe W. Larsen, Silcon, Kolding 
C Lillian Sørensen/Hanne Hjeds Bech, Crisplant, Århus 
D Karen Dinesen/Kirsten Adamsen, SVBK, Fredericia 
E/F Bibi Andersen, Ingelise Poulsen, GØL, Ålborg

Herredouble
A Stephen Ryvold/Christian Lund, Crisplant, Århus 
B Villy Bork/Christian Bork, Ecoterm, Køge 
C Lars Johansen/Finn H. Hansen, Aabenraa Karosseri,
D Jan Østergaard/Leif Kraul, Elektro-lsola a/s, Vejle 
E Torben Kjeldmann/Kjeld Iversen, Jypo, Århus 
F Frank Krause/Carsten Hansen, SFS, Svendborg

Mlx-double
B Harty Sørensen/Benny Sørensen, Køge Kommune,
C Iben Pedersen/Jan Bardino, Pectin, Køge 
D Poul Alstrup/Tina Jørgensen, MD Food, Aabenraa 
E Alice Kristensen/Brian Nielsen, Skrubbe Kohberg, Aaben 
F Svend Åge Andersen/Marianne Jacobsen, ATP, Hillerød

gere stævner høres tydeligt i den 
lavloftede hal, hvor heppekorene 
uophørligt gjalder i skarp konkur
rence med de larmende bowling
kugler og lyden af de væltende keg
ler.

Med familien 
til landsstævne

At bowling er en rigtig familie
sport, kan familien Nissen fra 
Aabenraa bevise. Ni medlemmer - 
heraf syv fra samme firma - var 

med til landsstævnet.
Hans og Christine Nissen 

tog børn og svigerbørn med til 
Glostrup, og dermed var alle 
sikret en solid opbakning.
Hans, Christine, John, Kirsten 
og Kathy Nissen samt Bernd 
Frosch og Ivan Bang spiller alle 
for Toms Auto i Rødekro, mens 
Majbritt og René Nissen stille
de op for MD Food Samdan.

- Det var min mand og vores 
ældste søn, der startede med 
bowling, og siden trak de efter
hånden resten af familien med, 
siger Christine Nissen, som er 
til landsstævne med familien 
for tredie gang.

- Det er hyggeligt at have 
hele familien med på sådan en 
udflugt. Desværre kan vi ikke 
nå at se noget her i København, 
for programmet levner ikke tid 
til svinkeærinder. Bussen kører 
allerede søndag kl. 14.00, for
tæller Christine, inden hun 
skynder sig tilbage til banerne.



A f John Thrane 
Foto Sports Foto

Det var ikke et vildskud, men 
et pletskud, da arrangører
ne ramte “bulis eye” og 

sagde ja til at afvikle landsstævnet i 
dart i Københavnersalen i Grøndal 
Centret. Det flotte rum bød delta
gerne på de helt perfekte rammer 
for et landsstævne af denne størrel-

Dartspilleme 
havde optimale 
betingelser i 
Københavner
salen i Grøndal 
Centret.

se. Det var samtidig første gang, at 
DFIFs 60 nye dartbaner blev taget i 
brug, og de optimale spilleforhold 
blev værdsat af deltagerne.

Et pletskud
- Det var de bedst tænkelige 

rammer vi fik til præsentationen af 
forbundets nye dartbaner, og de 60 
baner tog sig virkelig godt ud i den 
flotte Københavnersal, siger en til
freds formand for DFIFs dartsekti- 
on, Palle Stenhøj Jørgensen, der 
også havde rosende ord til stævne
ledelsen fra Frederiksborg Amt.

- Tidsplanen holdt stort set og vi 
havde kun ca en halv times over
skridelse, hvilket var ganske flot, i 
betragtning af de mange omkampe.

Et stort problem er de folk som

forlader spillestedet når de har tabt 
deres cupkamp uden at tænke på, 
at de har pligt til at være tavle dom
mer i den næste kamp. DFIFs dart- 
sektion varsler nu skrappe sanktio
ner for folk der udebliver fra tjansen 
som tavledommer.

- Fremover vil udeblivelse med
fører karantæne, siger Palle Stenhøj 
Jørgensen, der også gør opmærk
som på, at præmietagerne er vel
komne til at hente deres præmier 
hvis de ikke har tid til at vente på 
præmieoverrækkelsen.

Vindere LS96 Dart
Herre A Jesper Grønnehøj, KFB, Posten 
Herre B Jens Andreasen, Superfos, Hårby 
Dame A Lene Mikkelsen, Århus 
Dame B Merethe Drud, Micro Matic, Odense 
DD A Merethe Drud/Aase Pedersen, Micro 
Matic, Odense
HD A L. Damgaard/D. Møller, Århus 
Mix A Mette Funch/Torben Skov, Nakskov

Højeste lukning:
Herrer Allan Lindgård, Svendborg 156 p 
Damer Henriette Holst, Svendborg 118 p

Højeste scorer:
Herrer Allan Lindgård, Svendborg 3 x 180 
Damer Bente Pedersen, Hillerød 177

Hurtigste sæt:
Herrer Allan Lindgård, Svendborg 13 darts 
Damer Christina Hansen, Nakskov 19 darts

Ramt af Amors dartpil

to

A f John Thrane 
Foto Sports Foto

Det var den fælles interesse 
for dartspillet, der førte 
Jane og Leif Henriksen 

sammen. De to dartspillere fra 
DSB Fritid, København blev ramt 
af Amors dartpil ved et DSB-dart- 
stævne i Randers i 1990, og så 
blev der holdt bryllup allerede i 
1991. Leif var med til at starte 
dart op i Nyborg Firmasport i 
1988. Jobbet som jernbanearbej
der hos DSB førte ham senere til 
København, hvor han nu arbejder i 
Tåstrup.

Jane og Leif kvalificerede sig til 
landsstævnet i dart ved lands
kredsens stævne i Vejle i oktober, 
hvor det blev til en 3. plads i mix- 
rækken. Jane og Leif deltog sam
men i mixdouble i A-rækken, men 
det var ikke i forventning om en

Jane og Leif 
Henriksen fra DSB 
Fritid nåede med 
blandt de 16 bedste 
mixpar i A-rækken.

topplacering at de deltog. Firma
idræt talte med dem efter at de 
have vundet den første cupkamp 
med 3-1 over et mixpar fra Hille
rød Firmasport.

- Vi tager én kamp af gangen, 
og vi er godt tilfredse med at være 
nået så langt. Konkurrencen her 
ved landsstævnet er betydelig 
skrappere, og derfor er vi godt for
nøjede med i første omgang at

have vundet vores pulje. Derefter 
må vi se hvordan det udvikler sig. 
Vi træner ikke noget særligt, men 
synes det er hyggeligt at deltage 
sammen. Selvfølgelig vil vi gerne 
vinde, men det sociale samvær er 
det vigtigste, fortæller Jane og 
Leif, der også stillede op i hen
holdsvis damesingle og dame- 
double samt herredouble ved 
landsstævnet.
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A f Gunnar Lomborg 
Foto. Sports Foto
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Koncentration. Kampen mod 

dig selv. Overvinde det 

psykiske pres. Opnå en 

indre ro. Her overlapper 

Zen-buddhisme og 

pistolskydning hinanden.

Som formand for DFIFs pistol
sektion er Klaus Frank med
lem af stævnejuryen ved 

landsstævnet i pistolskydning i 
Rødovre Skytteforening, hvor 126 
pistolskytter kappes om præmier
ne. Her - i klorlugten i Vestbadets 
cafeteria - fortæller han om arran
gementet og om sin egen rolle. 
Men også om pistolskydningens 
inderste væsen. Klaus Frank har 
skudt i mere end 30 år. Han er 
instruktør og det er 11. gang, han 
deltager i et landsstævne som 
arrangør.

- Selvfølgelig har jeg været ner
vøs før stævnet, og selvfølgelig 
har der været en masse arbejde 
med det, men det er hele bøvlet 
værd. Selv om jeg skal være “den 
officielle person” overfor de øvrige 
deltagere, er det vigtigste for mig 
at have med mennesker at gøre, 
siger Klaus Frank, som glæder sig 
over, at så mange af de gamle 
støtter møder op til landsstævner- 
ne.

Egoistisk sport
Pistolskydning er en egoistisk 

sport, men samtidig meget udvik
lende, mener Klaus Frank.

- Det er nok derfor, der er et 
spil mellem riffelskytter og pis
tolskytter. Riffelskytterne betrag
ter os som lidt " højrøvede", siger 
han med et skævt smil.

Zen - og kunsten 
at ramme plet

Jesper Pedersen 
(tv) og Poul 
Møller, begge fra 
Århus Firm a
sport, koncentre
rer sig før de 
afgørende skud.

Pistolskydning foregår på en 15 
m. bane. De enkelte skytter har 
høreværn på, for det larmer, når 
pistolernes korte løb slipper pro
jektilet løs. Der er hængt sække
lærred op mellem de enkelte 
baner, og ved at benytte en kik
kert eller trække skiven tilbage, 
kan skytten kontrollere skuddet.

- 1 pistolskydning konkurrerer 
du mod dig selv og din egen psy
ke. Det er fysisk hårdt at stå læn
ge med den mindst et kilo tunge 
pistol, og det er fristende at få 
“trykket a f” , inden man bliver 
træt. Det er her, selvovervindelsen 
kommer ind. Jeg læste engang en 
bog - “Zen og bueskydning” - som 
handler om næsten det samme - 
den styrke det kræver at erkende

Vindere LS96 Pistolskydning

Kl. A Keld Hansen, MD Food, Vording
borg

Kl. B Leif Sørensen,Micro Matic, Odense
Kl. C John Rasmussen, EM,Vordingborg
Kl. D Kurt Kristiansen, Amtshospitalet 

Vordingborg

Damer
Kl. B Conni Hansen, Desiree, Ringsted 
Kl. C Sussie Jensen, Desiree, Ringsted 
Kl. D Tine Gejs, Espersen, Hanstholm, 

Thisted

Hold
Kl. A Danfoss a/s, Sønderborg 
Kl. B G + M Haustrup, Odense

sin svaghed, siger Klaus Frank, 
som i øvrigt selv har dyrket bue
skydning.

Våbnene bliver nøje kon
trolleret. Sikkerheden har 
højeste prioritet.

Sikkerhed i top
Ved landsstævnet er der lagt 

stor vægt på sikkerheden, og selv 
om mange har deres personlige 
våben med, bliver alle pistoler 
nøje kontrolleret. Vægten skal hol
des, for de lette pistoler kan være 
farlige. Der skydes med kaliber 22, 
det samme som riflerne, og et 
sådant projektil kan være dødbrin
gende selv på lang afstand.

Ikke kun begyndere kan begå 
fejl. Klaus Frank kan berette om 
en erfaren skytte fra Ikast, som af 
vanvare efterlod en ladt pistol på 
et bord. En fremmed bad om at se



pistolen, sigtede og trykkede af, 
og ramte en anden i halsen. Den 
slags ulykker ønsker skytterne i 
Firmasporten ikke gentaget.

Børn er mere 
ansvarlige

Børn og dødbringende våben 
lyder som en farlig cocktail, men i 
Slagelse Firmasport går de to fint i 
spænd. Her har man kørt et pilot
projekt, hvor børn helt ned til syv år 
deltager i skydning.

- Børn er i virkeligheden langt 
mere påpasselige end de voksne.

Klaus Frank: I pistolskyd
ning konkurrerer du med 
dig selv og din egen psyke.

De er godt klare over, at det ikke er 
legetøj, de står med i hænderne, og 
de har stor respekt for våbnene, 
siger Klaus Frank fra DFIFs pistol
sektion. Han understreger dog, at 
børnene selvfølgelig er under opsyn 
af voksne under skydningen, men 
ser i øvrigt ingen problemer i at 
lade børnene skyde.

- Når de starter tidligt får de et 
naturligt forhold til det senere i 
livet. Det er med til at afdramatise
re skydevåben, mener Klaus Frank.

Ved LS96 i København deltog en 
dreng på 12 år i pistolskydningen, 
og i Slagelse er det så indarbejdet, 
at man har omdøbt afdelingen til 
“Familie- og firmaidræt” , så også 
ægtefæller, pensionister og andre 
kan være med i en sport, som er for 
hele familien.

Kurt Freiberg (tv), Per 
Larsen og Henning Nielsen 
fra LKM, Kolding blev nr. 3 
ved LS96 kegler. De kunne 
godt smile selvom de måtte 
af med holdmesterskabet 
til Hovedstadens 
Jernbaneidræt.

Gode holdkammerater
A f John Thrane 
Foto Sports Foto

Per Larsen fra LKM er glad for 
at have nogle gode holdkam
merater. Holdet fra LKM, Kol

ding, der foruden Per består af Kurt 
Freiberg og Henning Nielsen, tog til 
landsstævne i København som for
svarende mestre fra 1995.

- At tænke sig, at tage helt til 
København og så kun slå 12 over. 
Det er jeg godt nok ikke tilfreds 
med, sagde Per, uden at han kunne 
komme med en forklaring på det 
dårlige resultat. Banerne var regu
lere nok, men der var måske lige 
lovligt varmt.

Både Kurt og Henning spillede 
op til deres bedste, Kurt med hen
holdsvis 734 kegler og Henning

endda lidt over med 729 kegler. Så 
hvis Per havde spillet som han ple
jer med omkring 730 kegler for de 
100 slag, var mesterskabet blevet i 
Kolding. I stedet kan holdet fra 
Hovedstadens Jernbaneidræt, 
smykke sig med titlen som lands
mestre det næste år.

Nyt program
Landsstævnet i kegler blev af

viklet i Grøndal Centret, og havde 
samlet 154 spillere, fortrinsvis fra 
Sønderjylland og Fyn, der er kegle
sportens højborg i DFIF.

Det var ikke uden problemer at 
stævnet kom igang. To dage før 
stævnet modtog stævneledelsen 
besked om, at der kun var fire 
baner til rådighed om søndagen. 
De andre skulle Københavns Kegle 
Union (KKU) bruge til Københavns 

mesterskaber.
- Stævnet blev afviklet 

fint forholdene taget i 
betragtning, siger forman
den for DFIFs keglesektion, 
Hugo Hørlyck, Fredericia.

- Vi fik lavet et nyt pro
gram i sidste øjeblik, og 
fandt en løsning med KKU, 
så vi havde rådighed over 
alle otte baner fra 8.00 til
11.00 om søndagen.

Vindere LS96 Kegler
Individuelt
A-rk. Mogens Eriksen, DSB Sport, Fredericia, 737 kegler 
B-rk. Kurt Clausen, Walker, Middelfart,»730 kegler 
C-rk. Mads Ravn, Q8 Fritid, Fredericia, 730 kegler 
D-rk. Bent Justesen, IF Posten, Kolding, 713 kegler 
E-rk. Dorte Loff, MCI, Aabenraa, 703 kegler 
F-rk. Ronald K. Larsen, Komm.kemi, Nyborg, 704 kegler

Hold
A-rk. Hl, København, DSB fritid, 2184 kegler 
B-rk. Q8 Fritid, Fredericia, 2156 kegler 
C-rk. IF Posten, Sønderborg, 2149 kegler 
D-rk. SHI, Aabenraa, 2085 kegler 
E-rk. Kommunekemi, Nyborg, 2049 kegler 
F-rk. Danfoss, Kolding, 2021 kegler

Presset program
LS96-udvalget havde kontrakt med 

Grøndal Centret om brugen af baner
ne lørdag og søndag. Desværre var vi 
ikke blevet gjort opmærksom på, at vi 
også skulle have accept fra Køben
havns Kegle Union, der har ydet øko
nomisk tilskud til banerne og derfor 
har en førsteret til brugen. Sent blev 
vi gjort opmærksom på, at KKU søn
dag den 17. marts skulle bruge baner

ne til Københavns mesterskaber. På 
dette tidspunkt fandtes ikke ledige 
baner i Hovedstadsområdet. Sammen 
med KKU, som vi iøvrigt har et godt 
og positivt forhold til, fandt vi frem til 
en løsning. Den var ikke ideel, men 
den bedst mulige i den uheldige situa
tion. En erfaring rigere kan vi fastslå, 
at vi glemte at tage misteltenen i ed.

Med venlig hilsen
Hans Thomsen, LS96-udvalget.
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Landsstævnet i 15 m. riffel
skydning var spredt på to 
skydebaner, i Glostruphallen 
og i Nørregårdsskolen i 
Hvidovre. Det betød også 
en opsplitning mellem 
kønnene.

A f Gunnar Lomborg 
Foto. Sports Foto

t f i g L R  -^bé » h g  •

■ B / fl Skytterne står i 
fuldstændig kon
centration under 
skydningen.
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Spredt skydning
psplitningen skyldtes at 
Glostruphallen ikke kunne 
byde på de særlige forhold 

med albuestøtte, som er tilladt i 
såvel dameklassen som veteran
klassen - såkaldte stillingsskytter. 
Derimod var banerne under Glo
struphallen egnede til den fritstå
ende skydning, og stævneledelsen 
havde arrangeret pendulkørsel med 
bus mellem de to riffelbaner samt 
pistolbanerne i Rødovre Skyttefore
ning.

Mens sommerskydningen fore-

Du kan sagtens gå til riffelskyd
ning uden at investere de store mid
ler, men bliver du bidt af - eller skal 
vi sige skudt i - sporten, kan du ofre 
mange penge på udstyr.

I Firmasportens afdelinger kan 
begyndere låne våben og få et par 
gratis prøvetimer, inden de beslutter 
sig for, om sporten er noget for dem. 
Så er det kun ammunitionen, der skal 
betales, og de små æsker med 25 skud 
kaliber 22 er til at betale. Men skal 
man have det helt rigtige 
udstyr, koster det mange pen
ge.

Selve riflen fås fra knap
4.000 kroner og opad. En rem 
er god til at støtte den knap 
fem kilo tunge riffel ved frit
stående skydning, og en albu
ebeskytter er nødvendig for 
stillingsskytterne. Hertil kom
mer specielle handsker og 
hovedbeklædning med skyg
ge, for at kunne sigte præcist.

De rigtigt entusiastiske 
investerer desuden i stramt
siddende lædertøj, som dels 
beskytter og dels støtter hele 
kroppen under fritstående

går på 50 m. baner, var det ved 
landsstævnet 15 m. banerne, der 
var i brug. Stævneleder Jørgen Erik 
Jørgensen fra Næstved Firma Sport 
havde travlt under stævnet, sådan 
som han havde haft det de sidste 
fire uger før afviklingen.

- Jeg har vel brugt 20-25 timer 
ugentligt op til stævnet på at orga
nisere det. Jeg er her heldigvis

skydning. Læderbukserne er så tykke 
og stive, at der er specielle lynlåse 
bag på benene, for at skytterne over
hovedet kan bøje benene, når de ikke 
står og skyder.

Specielt lædertøj, remme og 
hovedbeklædning hører sig til, 
når man bliver bidt af riffelskyd
ning. Her venter Hans Hansen 
(tv), Lars Hoffmann og Kjeld 
Andersen fra Danfoss spændt på 
deres resultater.

sammen med min kone Hanne, som 
er official, så vi er begge engagere
de i sporten, fortæller Jørgen.

I riffelskydning skyder man indi
viduelt på hold. Hvert firma kan 
stille et hold på tre-fire deltagere, 
hvor de tre bedste skytter tæller. 
Det er altså et handicap for de min
dre firmaer, som ikke kan stille et 
fire-mandshold, og Jørgen Erik Jør
gensen efterlyser en ny struktur, 
som tilgodeser netop de små virk
somheder.

Deltagerantallet halveret
Stævnet var ramt af problemer 

helt fra starten lørdag morgen. Da 
stævnelederen ankom til hallen, var 
der ingen til at tage imod, og det 
tog sin tid at få fremskaffet en nøg-

Vindere LS96 15 m. Riffelskydning

Kl. A Carsten Nørlem, Posten Ringsted 
Kl. B Jørgen Sørensen, Per Udesen, Grenå 
Kl. C Henning Povlsen, Cylindrig, Middelfart 
Kl. D Ole H. Jensen, Elektro Isola, Vejle

Damer
Kl. A Margit Jensen, Danapak, Grenå 
Kl. B Bennedikte Biel, SAPA, Grenå 
Kl. C Liselotte Lauritsen, Brdr. Dahl, 

Haderslev

Veteran
Kl. A Poul Thomasen, Jokan System, 

Randers
Kl. B Per Hviid, TM Line, Randers 

Hold
Kl. A Danfoss a/s, Sønderborg 
Kl. B Micro Matic, Odense 
Kl. C Sunds Farveri, Herning

Hold Damer
Kl. A Danfoss a/s, Sønderborg 
Kl. B Posten, Ringsted 
Kl. C Espensen, Thisted

Hold veteran
Kl. A Jokan System, Randers

Specialudstyr er en videnskab



le. Senere viste det sig også, at der 
var vrøvl med telefonerne, men alle 
problemer blev løst, og programmet 
kunne afvikles uden nævneværdige 
forsinkelser.

Med blot 362 deltagende rif
felskytter var riffellandsstævnet 
halveret deltagermæssigt i forhold 
til de seneste år. Det forholdvis lave 
deltagerantal skyldes, at mange rif
felskytter fra Jylland ikke vil tage til 
København. Turen er for lang.

- Vi har set det samme billede 
ved andre landsstævner på Sjæl
land, hvor mange skytter er blevet 
hjemme, udtaler Vibeke Sørensen, 
formand for DFIFs riffelsektion, der 
ikke var helt tilfreds med lands
stævnets afvikling.

- Det har været en lidt fustreren- 
de oplevelse, med mange overra
skelser. Vi kunne blandt andet ikke 
komme ind på skydebanerne og 
stille vores udstyr op i Glostrup
hallen fredag aften, og lørdag mor
gen blev stævnet forsinket fordi 
halinspektøren sov over sig.

Små marginaler

Skiverne kontrolleres enkeltvis, 
og er der tvivl, bruges en lille 
dom til at afgøre, om hullet i ski
ven tæller til den ene eller den 
anden side. Kan det blotte øje 
ikke afgøre placeringen, er en 
stor lup til rådighed for tællerne, 
som tæller to gange for at være 
helt sikre. Det er nemlig de små 
marginaler, der skiller fårene fra 
bukkene i riffelskydning.

Landsstævnet i 
volleyball blev 
afviklet som en 
mixturnering i 
Bellahøjhallen 
og i Grøndal 
Centret.

Foto Sports Foto L c L I T T l  1  l l c l H G I l

Super dommer, super - super 
dommer!! Fredericia Garni- 
sions slagsang gjalder i hal

len, når spillerne fra Rys Kaserne er 
på banen og drives frem af entusia
stiske holdkammerater og tilskuere. 
Jo, der er larm på når volleyballspil
lerne er i gang, og tonen bliver 
slået an allerede under opvarmnin
gen, der foregår til Queens “We are 
the Champions” der bliver banket 
ud i hallen fra en gettoblaster med 
volumeknappen drejet i bund.

Således inspireret af afdøde 
Freddy Mercury fejede volleyball
spillerne fra FAGI modstanderne til 
side ved landsstævnet i volleyball. I 
seks kampe afgav FAGI’s 1. hold 
kun et enkelt sæt og finalen blev de 
skrappe skolelærere fra Munkesø- 
skolen i Kalundborg besejret med 
sætcifrerne 15-9, 15-5.

FAGI vandt herrerækken sidste 
år, men valgte i år at droppe herre
rækken og i stedet stille med to 
mixhold.

- Vi har valgt at droppe herre
rækken, fordi det er meget sjovere 
at være med i mixrækken, fortæller 
Ole Steen Hansen, der er formand 
for FAGIs volleyballspillere

- 1 mixrækken er kampene mere 
lige og derfor også sjovere. Der bli
ver taget hensyn til pigerne, og bli
ver spillet op til dem, siger Ole 
Steen Hansen, der uden at tøve 
betegner dette landsstævne som 
det sjoveste han har deltaget i.

- Det har været et rigtigt godt 
stævne, og det siger jeg ikke kun 
fordi vi vandt. Vi har haft nogle rig
tig gode og spændende kampe, og 
så var det alletiders aftenfest, med

god musik for os lidt yngre deltage
re, siger Ole Steen Hansen.

Kun mixturnering
To afbud i ugen op til landsstæv

net betød, at man måtte sløjfe her
rerækken og lave ny lodtrækning så 
stævnet blev en ren mixturnering 
med i alt 17 hold. En løsning alle 
var tilfredse med, fortæller forman
den for DFIFs volleyballsektion, Jør
gen Larsen.

Dommerne har man hentet fra 
Herlev Volleyball Klub, og de var 
overraskede over det spillemæssige 
niveau og begejstrede for den gode 
stemning.

- Stævnet er meget mere afslap
pet en normalt, så på den baggrund 
kan vi godt se at det handler om 
firmasport. Der er en god stemning 
på banen - også mellem holdene, 
siger dommer Kjeld Tanneberg.

- Og så er spillerne faktisk 
meget bedre end vi havde regnet 
med. Der er rigtig mange gode spil
lere med, og vi dømmer faktisk ret 
hårdt, men der er ingen der brokker 
sig. De har spillet før og ved hvad 
det handler om.

Vindere LS96 Volleyball
Semifinaler:
Munkesøskolen, Kalundborg - Politiet, 
Kalundborg, 15-11, 13-15, 15-8 
Fredericia Garnision 1 - Novo Nordisk 3, 
Kalundborg 17-15,10-15

3.-4. pladsen:
Politiet, Kalundborg - Novo Nordisk 3, 
Kalundborg, 17-16, 15-5

Finale:
Fredericia Garnision 1- Munkesøskolen, 
Kalundborg, 15-9, 15-5
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Bolden og Bosnien
Kurt Bannerhoff måtte 

vælge mellem bolden og 

Bosnien, men nåede 

begge dele.

A f Gunnar Lomborg 
Foto. Sports Foto

Ved Landsstævnet i inden
dørs fodbold i Nørrebrohal- 
len var der trods larm og 

hurlumhej orden i sagerne - sådan 
på det overordnede plan. Det var 
noget, som medlem af stævnejury
en Kurt Bannerhoff satte pris på, 
for han er vant til kaotiske forhold i 
sit daglige arbejde som politimand 
i Bosnien.

Kurt Bannerhoff arbejder til 
daglig i Helsingør politi. Her er han

Gerner Hansen (th) blev 
stævneleder i stedet for 

Kurt Bannerhoff, som hav
de et arbejde at passe i det 

krigshærgede Bosnien.
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formand for fodboldudvalget i Hel
singør Firma Idræt, og som sådan 
var han udset til at være stævnele
der ved et af de største lands- 
stævne-arrangementer; indendørs 
fodbold i Nørrebrohallen. Men 
international politik spændte i 
første omgang ben for planerne.

Kurt Bannerhoff havde søgt om 
udstationering i Bosnien, og havde 
planlagt det hele, så han kunne 
være med til at arrangere lands

stævnet. Det var han også langt 
hen ad vejen, men udstationerin
gen blev forrykket, så han til sidst 
måtte melde fra. I stedet blev Ger
ner Hansen stævneleder med kort 
varsel.

Kurt Bannerhoff ville dog nødigt 
undvære stemningen ved stævnet, 
og han fik arrangeret sine fridage 
således, at han kunne få orlov 
under landsstævnet, og dermed 
være med alligevel - dog ikke som 
stævneleder, men som jurymedlem.

Svære vilkår
Firmaidræt fik politimanden til 

at fortælle om bolden og Bosnien.
- Jeg har tidligere været i Bosni

en i 1992 som et led i UNPROFOR's 
civile del. Derfor ville jeg gerne 
afsted igen, efter moden overvejel
se. Det spillede også ind, at jeg 
efter planerne kunne være med til 
Landsstævnet, men der spillede 
omstændighederne mig et puds, 
indrømmer han.

Der er i øjeblikket 45 danske 
politifolk i det tidligere Jugoslavien 
som led i fredsaftalen. Deres 
opgave er i samarbejde med i alt 
2.200 kolleger fra mange andre lan
de at lære det bosniske politi at 
arbejde på et retsstatsligt grund
lag, at yde assistance til internatio
nale organisationer og at observere 
om menneskerettighederne bliver 
overholdt.

- Det er et meget vigtigt arbej
de, men desværre har vi svære vil
kår. Jeg er stationeret i Bihaz- 
enklaven som stationsleder, og her 
er der mange etniske problemer, 
flygtninge mm. De danske politi
folk som kommer derned, skal have 
mindst ti års erfaring, men mange 
andre lande overholder desværre 
ikke samme regler. Derfor ser vi 
totalt uerfarne politifolk, som næp
pe er til større hjælp, siger Kurt 
Bannerhoff.

Sidste tur
Han kan godt leve med, at han i 

Bosnien ikke havde strøm i fire

Kurt Bannerhoff hk lagt 
sine fridage, så han kunne 

deltage i landsstævnet i 
fodbold. Efter stævnet gik 

turen tilbage til Bihaz- 
enklaven i Bosnien.

måneder, og kun har vand i en time 
dagligt. Værre er det, at FN ikke 
virker efter hensigten.

- Under UNPROFOR følte vi os 
ikke som gidsler, sådan som det er 
tilfældet i dag. Vi er ubevæbnede, 
og kan kun observere, ikke gribe 
ind. Jeg tror selv, at der snart bli
ver krig igen, fordi FN og de inter
nationale organisationer ikke er 
håndfaste nok, siger Kurt Banner
hoff, som trods alt også har fået 
noget ud af opholdet.

- Man lærer meget om sig selv 
og sine medmennesker - også 
meget, som jeg kan bruge i det 
hjemlige politiarbejde, fastslår han.

Han har allerede nu besluttet, 
at denne tur er den sidste.

- Jeg havde ganske vist også 
søgt om at komme til Iran, men 
den ansøgning har jeg trukket til
bage. Nu kommer jeg hjem til fami
lien i april og bliver hjemme. Så kan 
jeg også være med til landsstævnet 
i september, smiler betjenten, 
inden han går ind for at overvåge 
kampene på banerne i Nørrebro
hallen.
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Af Gunnar Lomborg & 
John Thrane 
Foto. Sports Foto

remisen
Fra dommerburet havde 
officials et godt overblik 

over kampene i 
Nørrebrohallen.

Med en sporvogn som sam
lende midtpunkt var Nørre

brohallen ramme om et af de 

største arrangementer ved 

landsstævnet.

Liv i
ndendørs fodbold i den gamle 
remise på Nørrebro i Køben
havn havde tiltrukket så man

ge deltagende hold, at spilletiden 
måtte sættes ned til 9 minutter i 
alle rækker.

Sporvognen i forhallen, som 
minder den besøgende om haller
nes oprindelige formål, var base 
for de 13 officials samt stævne

Vindere LS96 Indefodbold

Herrer: .. .. .Danish Crown, Odense
Damer: .. . .............. Junckers, Køge
Mixrækken . .. .Due Plast, Fjerritslev
Oldboys: .. . .Nykøbing F. Kommune
Veteran: . . . . Kommunedata, Aalborg

juryen. Hallen summede af aktivi
tet under afviklingen af kampene, 
og på banen blev der gået til vaf
lerne af både unge og gamle, 
piger og drenge. Boldene smælde
de mod afspærringerne, der 
adskilte banerne fra hinanden, 
med en smal løbegang imellem.

Liv og linser sat på spil
Fotograf Jan Johnsen satte 

både liv og linser på spil for at få 
de bedste billeder af dysterne, når 
han stak kameraet ind mellem 
netmaskerne i målet eller hang ud 
over barrieren i faretruende positi
oner. Spillerne kunne nemlig ikke 
tage hensyn til den nævenyttige 
fotograf, der ikke skulle hindre 

dem i en flot 
scoring.

Uden for 
banerne blev 
tilskuerpladser
ne brugt som 
base for heppe- 
kor og klapsal
ver, mens andre 
valgte at slå 
ned på forhal
lens café, som 
hele dagen var 
besat som en 
honningkrukke 
i et bistade. Her 
havde en stor

jysk morgenavis lagt gratis søn
dagsaviser frem til fri afbenyttelse 
for spillere og tilskuere.

Spørgeskema om 
landsstævnet

Indenfor i sporvognen håbede 
stævneleder Gerner Hansen, at 
rigtigt mange deltagere ville 
udfylde det spørgeskema, som 
arrangørerne havde fremstillet. 
Formålet er at bruge de positive 
og negative tilkendegivelser til at 
gøre DFIFs landsstævner endnu 
bedre fremover, og spillerne kun
ne blandt andet svare på spørgs
mål om den sportslige afvikling, 
om dommerne, om fest og bespis
ning og om transporten.

Ingen alvorlige skader
Bent Skibsted fra DFIFs fod

boldsektion var godt tilfreds med 
landsstævnets afvikling.

- Det var ikke de bedste forhold 
at spille under, men det var en 
oplevelse som deltagerne tog i 
stiv arm. Udenomsfaciliteterne var 
gode med god plads til spillerne 
og kort afstand mellem hallen og 
cafeen, fortæller Bent Skibsted, 
der både kunne glæde sig over en 
god dommerstandard og at de 
mange kampe blev afviklet uden 
alvorlige skader blandt spillerne.45870474

Specialfirma for:
Medaljer 
Emaljeemblemer 
Maskinbroderede emblemer 
Vævede emblemer 
Selvklæbende emblemer 
Blazer emblemer (guldtræk) 
Vimpler Bælter Spænder 
Tørklæder Slips 
Vi fremstiller gerne en gratis rentegning

Rekvirer vor store brochure!

G.K. Pedersen ApS 
Fuglevadsvej 75,2800 Lyngby
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Luft for utilfredsheden

55

m"
3
3
a
æc“t"
>
*o

CD
CDO)

Bedre planlægning af spille

tidspunkter. For stram 

tidsplan for transporten, og 

en aftenfest der var for stor 

og uoverskuelig. 

Kritikpunkterne er mange, 

men der skal mere end én 

dårlig oplevelse til at spolere 

glæden ved at deltage i et 

landsstævne.

A f Charlotte Jensen og 
Erik Brandt-Madsen, Fodbold
udvalget, Roskilde Firmaidræt

18

Vi har som aktiv og tilskuer 
deltaget i landsstævnet i 
fodbold, som blev afviklet i 

Nørrebrohallen. Her spillede man 
på 2 baner, der lå i forlængelse af 
hinanden. Banerne var omgivet af 
murede vægge op i ca. 2 meters 
højde i modsætning til i “normale" 
haller, hvor der er opstillet bander, 
som er nemme og hurtige at force
re ved udskiftning og nye hold på 
banerne.

Indretningen gav flere proble
mer. Det var fysisk umuligt at fore
tage en reglementeret udskift
ning. A l udskiftning fandt derfor 
sted over baglinien, hvilket med
førte megen unødvendig spildtid.

Videre fandt vi programlægnin
gen meget tilfældig. Det må være 
muligt at planlægge kampene 
mere samlet inden for de enkelte 
rækker, så man undgår en vente
tid mellem 1. og 2. kamp om lørda
gen på mellem 3 og 4 1/2 time.
Der var, hvad vores hold blev 
udsat for.

Endelig var tidsrummet til at 
komme fra hallen til indkvarte

ringsstedet og klargøring til aften
festen alt for snævert med hensyn 
til den bestilte og betalte arrange
rede transport (kan refusion for
ventes?), hvilket betød, at vi lyn
hurtigt måtte rekvirere 3 stk. 
hyrevogne for at komme til Valby- 
hallen, idet bussen fra hotellet var 
kørt. Kunne der ikke have været 
indsat mere end én afgang?

Køkultur ved aftenfesten
Nå, vi nåede da feststedet, 

men oplevede desværre også her 
noget af en nedtur, idet vi i det

helt uoverskuelige mylder måtte 
væbne os med den yderste tålmo
dighed, idet kø- og ventetid ved 
de for få madborde var ca. 45 
minutter! Køkulturen fik vi imid
lertid lært at affinde os med, idet 
den var fremherskende under hele 
festen, hvad enten det gjaldt 
vejen til drikkevarerne eller danse
gulvet.

Alt i alt fandt vi festen alt for 
stor og uoverskuelig med alt for 
mange mennesker i modsætning 
til tidligere arrangementer, hvor 
man i et antal af 5-700 mennesker 
har mere overblik og dermed 
større mulighed for at løbe ind i og 
få sig en snak med gamle kendin
ge og modspillere.

Højt støjniveau
Sluttelig vil vi nævne det utro

ligt høje støjniveau og meget 
dårlige luft, der var i Nørrebrohal

len, hvor også andre idrætsgrene - 
uden for landsstævnet - var i gang 
herunder squash og basketball.

Det samme “miljøproblem" 
fandtes for øvrigt også i Grøndal 
Centret, hvor undertegnede for
mand om søndagen overværede 
en del badmintonkampe.

Vi mener ikke, at man blot skal 
kritisere et arrangement uden at 
have et eller flere bud på, hvordan 
det kunne gøres bedre. Foruden 
det allerede nævnte omkring 
kampafviklingen har vi stadig ikke 
fattet, hvorfor alle idrætsgrene

De 2 meter høje 
sidebander i 
Nørrebrohallen 
umuliggjorde 
korrekt udskift
ning fra midter
linien på egen 
banehalvdel.
Det medførte, at 
en del spilletid 
gik tabt.
Foto Sports Foto.

absolut skulle mases sammen og 
afvikles over én og samme week
end i stedet for at sprede det tids
mæssigt.

Endelig kunne vi forestille os, 
at man kunne have benyttet lejlig
heden til, når banerne eksisterede 
på stedet i såvel Nørrebrohallen 
som Grøndal Centret, at demon
strere andre og nye idrætsgrene, 
her f.eks. squash, men det er må
ske også et økonomisk problem?

Hermed har vi vist fået luft for 
vores utilfredshed, men fortvivl 
ikke og tro, at vi har mistet modet. 
Det har vi ikke, for vi holder alt for 
meget af vores idræt til at lade en 
dårlig oplevelse spolere glæden.
Så vi vil gerne møde op også 
næste gang, I kalder til lands
stævne.

Med stor sportslig hilsen.
(Indlægget er forkortet af red.)
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Trods et brag af en aftenfest 

i Valbyhallen lørdag aften 

var der kun moderat træthed 

at spore hos visse af 
håndboldspillerne 

søndag morgen.

Tredie halvleg 
den hårdeste

Holdet fra Neoplex sad i Hal 
1 i Sundby Idrætspark og 
ventede på at komme til at 

vise Vestkraft, at de stadig havde 
kræfter i behold efter aftenens 
udskejelser.

- Puh-ha! Tredie halvleg er 
godt nok den hårdeste, lød det 
enstemmigt fra holdet, som efter 
søndagens håndbold skulle hjem 
til Nyborg og lave plasticposer 
m . m .

Som de fleste andre havde de 
været med til festen i Valbyhallen 
om aftenen, men det havde ikke 
berøvet holdet spilleglæden.

Der var højt humør på lægterne 
i hallen, og havde enkelte en anel
se træthed i lemmerne efter dan
sen til Rubber Band og Sir Henry, 
blev den hurtigt blæst ud under 
kampene, som blev afviklet med 
energi og entusiasme. Firmaidræt 
var med i Sundby hallerne, da de 
første hold kastede sig ud i spillet 
søndag morgen.

Alle tre haller i Sundby Idræts
park på Amager var i brug. I alt 
500 spillere skulle på banen i løbet 
af de to dage, fordelt på to spille
steder. Med 45 hold i alt - heraf 29 
i Sundby, var det noget af et 
puslespil at få til at gå op for de 
praktiske bagmænd, som hele 
tiden førte aktuelle resultater ind 
på tavler i forhallen. Hvem skulle 
møde hvem i finalerne?

Biludstilling gav problemer
Et puslespil havde det også 

været at få alle spillere rettidigt til 
Sundbyhallerne lørdag. Hallerne 
ligger tæt på Bellacentret, som

Morsø Bank ban
kede alle og blev 
en sikker vinder 
af mixrækken ved 
landsstævnet i 
håndbold i 
Sundby 
Idrætspark.

Neoplex fra Nyborg 
samler kræfter inden 
kampen mod Vestkraft 
søndag formiddag. Spil
leglæden var intakt 
trods en hård aftenfest i 
Valbyhallen.

netop denne weekend havde en 
stor biludstilling - med trafikalt 
kaos i området til følge. Men trods 
problemerne lykkedes det at holde 
programmet. Og på banerne var 
spillerne i topform.

- Selv om håndbold er en hård 
sport, har vi kun haft få skader og 
ingen alvorlige indtil nu. Vi hygger 
os og har det rart, samtidig med 
at vi går alvorligt til sagen. Der er 
ingen her, der er 100 procent per
fektionister. Det ville ikke være til 
at holde ud, siger Dan Pedersen, 
en af de 15 officials fra Køge Firma

Bold. Han er selv formand for 
håndbolden i Køge, og skal ikke på 
banen, selv om det frister.

Dommerne til de mange kampe 
er hentet fra Sjællands Håndbold
forbund, og de dømmer til dagligt 
i herreserie tre og opefter. De er 
helt regulære og professionelle, 
understreger Dan Pedersen.

Ved landsstævnet spiller her
rerne, oldboys og mix-holdene i to 
gange 20 minutter, mens damer 
og oldgirls spiller to gange 15 
minutter.

I mixrækken tæller pigernes 
mål for to, så det gælder om for 
det første at have tilstrækkeligt 
med piger på holdet, for det andet 
at aflevere til en kvindelig med
spiller, så målet tæller dobbelt.
Det giver en frisk spillestil, og 
samtidig forrykkes balancen hur
tig, og det er noget der øger 
spændingen.

Vindere LS96 Håndbold

Herrer.... .......................... Jabo, Skive
Damer... ..Esbjerg Kommune, Esbjerg
Mix-rækken........Morsø Bank, Morsø
Oldgirls............Carlo Gavazzi, Århus
Oldboys. ....Århus Stiftstidende, Århus
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The Boss sagde nej tak
LS96 - udvalget med Poul Erik 

Oppelstrup i spidsen havde håbet 
på at kunne præsentere en kendt 
kunstner som en ekstra overraskel
se til aftenfesten. Havde først kon
takt til svenske Liza Nilsson der 
takkede nej. Dernæst til The Boss 
himself, Bruce Springstein, der 
samme aften gav koncert i Falko
ner Teatret. The Boss takkede des
værre også nej tak.

Hjem på fejeblad
Jan Reinhold, formanden for 

DFIFs idrætsudvalg fik ufrivilligt 
gratis hjemtransport fra lands stæv
net. Hans bil blev transporteret 
hjem på et fejeblad efter en drama
tisk påkørsel bagfra af en lastbil. 
Med i bilen var også medlem af 
Idrætsudvalget Knud Busch og IU- 
sekretær Kim Thurø Jensen. Udo
ver en øm nakke kom ingen til ska
de .

I Valbyhallen var der dækket op til 
2.100 gæster. Desværre var der for få 
buffet’er, og folk måtte stå urimelig 
lang tid i kø.

Hurtigere med en pølse
Flere fandt serveringen i Valby

hallen urimeligt langsom. Køerne 
ved buffet'erne var alenlange, og 
det fik flere deltagere til at opgive.

- Vi tager sgu en pølse på hjem
vejen. Det er hurtigere, sagde et 
par deltagere, som havde taget 
opstilling uden for selve festsalen.

Pokal til samlingen
Kurt Petersen, medlem af DFIFs 

styrelse og aktiv i Slagelse Firma
sport fik mere end en god oplevel
se med hjem fra LS96. Der var 
nemlig også en pokal til samlingen, 
da han vandt herresingle + 55 i 
overbevisende stil.

“Cotton-eye Joe” fik lange kæder til 
at slynge sig gennem Valbyhallen.

Noget for øjet
- Prøv lige at bukke dig ned. Du 

har tabt en tier!, lød råbet til en 
ung dame i en særdeles kort, sølv
skinnende kjole. Den unge dame 
var netop på vej mod den tætpak
kede bar i forhallen til Valbyhallen, 
og mange håbefulde mandfolk 
kastede lange blikke, inden de slu
kørede måtte konstatere, at hun 
ingen tanker havde om at følge 
opfordringen.

Bar og toilet i nærheden
Pistolskytterne Poul, Jesper og 

Klaus fra Arhus studerede festen i 
Valbyhallen lidt fra sidelinien.

- Vi gider ikke gå ind, sålænge 
køerne er så lange til buffet'erne.
Vi bliver her ude foran - der er hel
ler ikke så langt til baren og toilet
terne, sagde de tre pistolskytter, 
som efter en hård dag på skydeba
nen i Rødovre gerne ville havde en 
solid bøf på sigtekornet.

Ingen alvorlige uheld
Samaritterne havde en rolig 

weekend ved LS96. Med over 4.100 
deltagere og et ukendt antal kam
pe var det helt utroligt heldigt, at 
landsstævnedeltagerne slap for 
alvorlige skader.

En pokal til samlingen. Kurt 
Petersen fra DFIFs styrelse 
vandt herresingle + 55. Foto DFIF.

Populær musik
Dansegulvet var proppet til bri

stepunktet, da Rubber Band spille
de op. Bandet er kendt for sine 
nøjagtige gengivelser af de gamle 
Beatles-sange, og de gladeste af 
danserne var slet ikke født, da san
gene første gang var populære. 
Samme skæbne overgik Sir Henrys 
udgave af den gamle "Cotton-eye 
Joe", som fik lange kæder af dan
sende til at slynge sig gennem Val
byhallen.

Yngste tilskuer
Christian på 5 måneder var yng

ste tilskuer til LS96. Han lever sta
dig af mors gyldne dråber, så der 
var der ingen anden løsning end at 
pakke barnevogn og bleer og tage 
Christian med til København. Mor 
hedder Margit Buhi og deltog ved 
landstævnet i volleyball.

Margit Buhi fra Fredericia Gamision 
ville ikke undvære LS96, så Christian 
på fem var med i barnevognen.

- Jeg har været med 5-6 gange 
før ved DFIFs landsstævner i inde- 
fodbold, men jeg blev sat af holdet 
fordi jeg er ude af form efter at 
have fået Christian, fortæller Mar
git med et smil.

- Jeg har barselsorlov, så lands
stævnet var en god chance for at 
være sammen med kollegerne igen, 
og så meldte jeg mig til volleyball- 
holdet.

Alternativ volley-turnering
Da volleyballholdene fra Novo 

Nordisk, Kalundborg og Grundfoss, 
Bjerringbro havde spillet begge 
deres kampe i Bellahøjhallen lør
dag, havde spillerne lyst til mere 
bold. Derfor mixede man holdene 
og stablede en lille alternativ tur
nering på benene sammen med 
dommerne lørdag eftermiddag.
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ROMA KLUBDRAGT
T/C chintz med single jersey 
for. 7 farvekombinationer. 
Dess. nr. 762/942

v/50 stk.

v/50 stk.
NYHED

ROMA SPILLE
8 farvekombinationer.
Dess. nr. 696/530.
Str. 130, ISO, 160 og S XXL.
LANCE ÆRMER.
Dess. nr. 697/530. Tillæg, kr.

ROMA SHORTS
med kontrast. Nylon. 6 farvekombinationer. 
Dess. nr. 291/190. q
Str. 130, 150, 160 og S XXL...............O
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veau 4, fastsat af European Net
Work for Sports Science and Physi- 
cal Education.

15. april kan der sagtens komme 
flere tilmeldinger, så hos FMI er der 
store forventninger til årets træf.

Trænerakademi 
i Odense

Institut for Idræt, Odense Uni
versitet, Danmarks Idræts-Forbund 
og Team Danmark har i fællesskab 
udviklet grundlaget for et 2-årigt 
studium kaldet Idrættens Trænera
kademi, skriver TD-Aktuelt.

Uddannelsen gennemføres på 
Odense Universitet, og skal give 
en kompetancegivende uddannel
se i konkurrence- og eliteidræt for 
landets bedste trænere. Til det 
første studieforløb, med start fra 
efteråret 1996, har fire specialfor
bund meldt sig: Håndbold, svøm
ning, karate og roning. Et gen
nemført studium vil give bachelor
graden, der modsvarer trænerni-

FMI-træf i Rofi-centret
Rofi-centret danner i dagene fra 

den 29. april -1. maj ramme om det 
årlige FMI landstræf. I centrets flot
te rammer skulle der være alle 
muligheder for et succesrigt træf, 
der udover en stor mængde aktivi
teter kommer til at rumme udflug
ter og fest. Alt sammen noget der 
hører med til et godt træf.

FMI-konsulent Carsten Hansen 
oplyser, at det på nuværende tids
punkt ser godt ud med deltagelsen. 
Omkring 300 deltagere har på for
hånd tilmeldt sig, og arrangørerne 
forventer, at yderligere et halvt 
hundrede mennesker fra de lokale 
projekter deltager. I den sidste uge 
op til tilmeldingsfristens udløb den

Hvem har nr. 638?
Lørdag aften blev der solgt et 

lotteri hvor hovedgevinsten var en 
rejse for to til Wien udsat af Fremad 
Rejser. Gevinsten blev vundet på 
nummer 292, og den heldige vinder 
blev Hanne Frederiksen fra Rigs
hospitalets Idrætsforening.

2.-10. præmien var et fritidssæt 
fra DFIF og de blev vundet på num- 
rerne 328, 638, 745, 1828, 2568, 
3330, 3401, 3475, 3897. Alle vinder
ne har meldt sig, pånær den der har 
nr. 638. Vedkommende kan henven
de sig til Henrik Vaarby, Køben
havns Firma Sport, der har et gave
kort på et fritidssæt liggende.

I Kursusledere søges
DFIFs uddannelsesudvalg ønsker at udvide sin 
stab af kursusledere. Derfor søges firmaidrætsfolk

#
S med interesse i at være udvalgets repræsentant 

på kursusstedet og som sådan tilse, at kurset for
ts løber på en tilfredstillende måde.
to

For at blive kursusleder i DFIF skal du kunne 
omgåes andre på en behagelig måde og have 
praktisk sans. Uddannelsesudvalget tilbyder dig 
et kusus den 14.-15. september 1996 og for
håbentlig mange dejlige weekends i selskab med 
firmaidrætsfolk.
Henvendelse til DFIFs uddannelseskonsulent 
Jane H. Andersen eller til Lizzi Pedersen eller 
Nete Mikkelsen senest den 1. juni 1996.

Få motionscenter på din arbejdsplads 
• uden investering

Professionelt træningsudstyr og instruktør
uddannelse indgår i totalløsningen.

Ring eller skriv efter yderligere information:

TEAM HYLDAHL A/S
Kettingvej 33 
8462 Harlev J.
Tlf. 86 941611

Idrættens Forskningsråd
Kulturministeren har den 1. januar 1996 nedsat et 
nyt Idrættens Forskningsråd. Rådet indkalder her
med ansøgninger til uddeling i juni 1996.
Idrættens Forskningsråd støtter forskning og forsk
ningsformidling med relevans og betydning for 
idrætten.
Ansøgningsfristen er onsdag den 1. maj 1996 kl.
12.00. Ansøgninger der modtages efter fristens 
udløb, vil ikke blive behandlet ved denne uddeling. 
Ansøgninger indsendes til:

Idrættens Forskningsråd 
Jagtvej 155 B, 1. sal 
2200 København N

Ansøgningsskema skal anvendes. Skema og til
hørende vejledning kan rekvireres på telefon 35 32 
17 43.

Kursus i DFIFs EDB-program
Målgruppe: Kurset henvender sig til alle, der 
ønsker et grundlæggende kendskab til DFIFs 
EDB-program.
Indhold:
• Generelt kendskab til Concorde XAL
• Kontoplaner
• Registrering af medlemmer
• Kontingentopkrævning
• Finansadministration
• Planlægning af stævner
Tid og sted: Den 11.-12. maj og 1.-2. juni kl. 8.30- 
15.45 i Nyborg.
Kursuspris: Kr. 1600 der omfatter undevisning, 
materialer, forplejning og ophold for hele kurset. 
Tilmelding og yderligere information senest den 
30. april 1996 til IT-konsulent Steen Storland, DFIF.
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33 år i FKS-Odense
Da Firmasport-Klubbernes Sam

menslutning i Odense (FKS-Oden
se) afholdt repræsentantskabsmø
de i FKS-Hallen den 12. marts blev 
tre firmaidrætsledere hædret af for
bundet.

Poul Knudsen modtog DFIFs 
25 års fortjensttegn for sit uafbrud
te virke igennem 33 år for firma
idrætten. Poul startede i 1963 i 
firmaklubben Spar To og blev i 
1965 medlem af FKS-Odenses bad
mintonudvalg. Fra 1970-72 var Poul 
medlem af DFIFs idrætsudvalg, og 
fra 1972-76 medlem af Fritidsnæv
net i Odense Kommune. I perioden 
fra 1976-96 sad Poul som sekretær i 
FKS-Hallens bestyrelse. Listen over 
andre tillidsposter er lang, og det 
er heller ikke gået ubemærket hen. 
Poul har således tidligere modtaget 
DFIFs hæderstegn og FKS-Odenses 
lederpokal samt hædersnål.

Svend-Erik Rasmussen mod
tog DFIFs 10 års hæderstegn for sit 
lederarbejde i firmaklubben Hau- 
strup fra 1982-89. I 1985 blev 
Svend Erik medlem af FKS-Oden
ses bestyrelse som repræsentant

Hæder til fem ledere fra 
AAFI. Fra venstre 
Svend Jensen, Kurt 
Sørensen, Karl Vollsen, 
Kaj Jensen og 
Egon Andersen.

Fem AAFI-ledere hædret
Ved Aabenraa Firma Idræts 

repræsentantskabsmøde den 28. 
februar i Sports Centrum, blev der 
uddelt et 25 års fortjentstegn og 
fire 10 års hæderstegn.

Modtagerne af DFIFs hæders
tegn var Svend Jensen fra bad
mintonudvalget, formand for som- 
merfodboldudvalget Kurt Søren
sen, formand for kegleudvalget

Kaj Jensen samt Egon Andersen
fra skydeudvalget.

AAFIs kasserer Karl Vollsen, 
modtog DFIFs 25 års fortjenst
tegn. Karl har været kasserer for 
AAFI siden 1979, og er en flittig 
benyttet kegleinstruktør på DFIFs 
keglekurser. Hæderen blev over
rakt af formanden for DFIFs Søn
derjyllands Amtskreds Jens 
Ipsen, Sønderborg.

for bordtennisudvalget, og har fra 
1991 været næstformand i FKS- 
Odense.

Erik Tribler modtog DFIFs 10 
års hæderstegn for sin frivillige 
ledergerning i firmaidrætsklubben 
FVI, hvor han fra 1980-96 sad som 
formand. Hæderen blev overrakt af 
DFIFs næstformand Jørn Godt, 
Kolding.

Hæderstegn i Odder
På Odder Firma Idræts (OFI) 

generalforsamling den 21. februar 
modtog Tage Kristensen forbun
dets 10 års hæderstegn. Tage blev 
valgt ind i bestyrelsen for OFI i 
1983 og var 1990-95 formand for 
OFI. I 1995 modtog Tage OFIs 
lederpokal. Styrelsesmedlem i 
DFIF Tonny Andersen, Randers 
overrakte hæderen
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Dansk Firmaidrætsforbund

Storebæltsvej 11 
5800 Nyborg

Tlf. 65 31 65 60 
Fax. 65 30 14 26 
Ekspedition:
Man.-torsdag kl. 8.00- 
15.30 Fredag kl. 8.00-15.00

Generalsekretær
Svend Møller 
Cedervænget 14 
5700 Svendborg 
Tlf. 62 22 57 33 
Mobiltlf. 40 13 87 33

Styrelsen:
Formand Tage Carlsen 
Heboltoft 12 
6950 Ringkøbing 
Tlf. 97 32 55 20 
Fax. 97 32 54 58 
Mobiltlf. 40 98 65 60

Næstformand Jørn Godt 
Schultzvej 5 
6091 Bjert 
Tlf. 75 57 23 22

Tonny B. Andersen 
Myrdalsvej 32 
8900 Randers 
Tlf. 86 40 52 42

Kurt Petersen 
Lumby esvej 12 
4200 Slagelse 
Tlf. 53 52 75 35 
Mobiltlf. 40 45 78 59

Peder Bisgaard 
Kighus vænget 21 
3400 Hillerød 
Tlf. 42 26 96 43

Redaktør
John Thrane 
Capellavænget 12 
5210 Odense NV 
Tlf. 66 16 08 88 
Mobiltlf. 40 76 11 05

Uddannelseskonsulent
Jane Have L. Andersen 
Lyngvænget 8 
5800 Nyborg 
Tlf. 65 31 72 53 
Mobiltlf. 40 45 78 62

Aktivitetskonsulenter:
Bo Isaksen 
Vestergade 3 
5881 Skårup 
Tlf. 62 23 14 33 
Mobiltlf. 40 45 78 61

Steffen Røjskjær 
Zahrtmannsvej 32 
5230 Odense M 
Tlf. 65 90 75 38 
Mobiltlf. 40 45 78 60

Informations
teknologikonsulent
Steen Storland 
Blankenborgvej 8 
5800 Nyborg 
Biltlf. 40 16 85 60

Forbundskonsulenter:
Jørgen Rasmussen 
Lowej 10, Pederstrup 
4700 Næstved 
Tlf. 53 76 16 35 
Fax. 53 76 03 35 
Mobiltlf. 40 45 78 65

Sannie Kalkerup 
Skovhaven 6, Eskilstrup 
4560 Vig

Tlf. 53 42 83 84 
Fax. 53 42 84 41 
Mobiltlf. 40 45 78 63

Jan Steffensen 
Ærtekilen 6 
5492 Vissenbjerg 
Tlf. 64 47 33 17 
Fax. 64 47 33 87 
Mobiltlf. 40 33 99 20

Torben Laursen 
GI. Kongevej 48 
6200 Aabenraa 
Tlf. 74 63 25 15 
Fax. 74 63 25 14 
Mobiltlf. 40 45 78 64

Jan Grumstrup 
Banegårdsvej 27 
9500 Hobro 
Tlf. 98 51 01 01 
Fax. 98 52 02 35 
Mobiltlf. 40 33 98 32

Henning H. Jensen 
Humleballe 10, Søvind 
8700 Horsens 
Tlf. 75 65 91 09 
Fax. 75 65 93 96 
Mobiltlf. 40 33 99 21
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Kanonsucces da tæppe- 

curling afløste badminton 

ved træfstævne i 

Vordingborg.

Det årlige træfstævne som 3- 
kamp den 13.-14. april i 
Storstrøms Amtskreds hav

de samlet 30 hold, der skulle dyste 
i fodbold og skydning og i en helt 
ny aktivitet, tæppe-curling. Tæp
pecurling spilles efter de samme 
regler som curling på is. Det gæl
der kort fortalt om at sætte sine 
tre “sten” så tæt på målcirklen 
som muligt, og det er tilladt at 
skubbe modstandernes sten væk.

Tæppecurling havde afløst 
badminton på træfstævnepro- 
grammet, og arrangørerne fra 
DFIFs Storstrøms Amtskreds var 
spændte på modtagelsen. Men de 
kunne godt have sparet de søvn
løse nætter, for den nye aktivitet 
blev modtaget med overvældende 
interesse.

- Det var spændende at stifte 
bekendtskab med tæppe-curling.
Vi har været med ved alle træf
stævner, og det har ikke været 
specielt morsomt at spille badmin
ton, og måske tabe med 50 point 
på 12 min., siger Kim Lorenzen fra 
Haribo, Fakse.

- 1 tæppe-curling er vi alle mere 
lige. Ingen har jo til daglig mulig
hed for at træne i den specielle 
aktivitet. Men det skal da ikke 
være nogen hemmelighed, at man

■

Tæppe-curling spilles efter samme regler som curling. Her dyster 
Haribo, Fakse mod Maribovejens Kiosk ved træfstævnet.

hurtigt finder ud af nogle små tak
tiske manøvrer til fordel for hold
resultatet. Os fra Haribo vil i hvert 
fald gerne opfordre til, at tæppe
curling er med på næste års træfs
tævne.

Også Hans Pedersen fra Mari
bovejens Kiosk synes det var en 
positiv fornyelse.

- Det er en god social aktivitet, 
som stiller alle folk lige. Det var 
sjovt, og vi ville gerne have haft 
noget mere tid til at spille i. Jeg 
skulle hilse og sige fra holdet, at vi 
næste år gerne vil have et par 
omgange mere at spille i, sagde 
Hans Pedersen.

- Da vi ved præmieoverrækkel
sen lørdag spurgte deltagerne om 
hvad de synes om den nye aktivi
tet, var der først helt stille. Men 
tavsheden blev brudt med taktfa
ste klapsalver som et tydeligt svar 
på dét spørgsmål, fortæller for
bundskonsulent Jørgen Rasmus
sen.

Den positive tilbagemelding fra 
deltagerne har allerde betydet, at 
Storstrøms Amtskreds har beslut
tet at indkøbe et komplet tæppe
curling sæt til brug ved kommen
de træfstævner og til udlån til 
kredsens sammenslutninger.


